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4'-取代苯并-15-冠-5-苦味酸分子络合物的核磁共振研究  
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摘要   研究了15种4'-取代苯并-15-冠-5-及其与苦味酸所形成的电荷转移络合物的~1HNMR,测定了其中12
种络合物的络合常数.络合常数,参考线RFL-[D]的斜率以及络合物前后4'-取代苯并-15-冠-5-各类质子与苯并-15-
冠-5-相应的质子化学位移之差△δ均与Hammett取代基常数[σ~p+σ~m]呈线性关系.
根据取代基对各类质子化学位移变化的影响.讨论了有关化合物的结构与性能的关系. 
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1H NMR of molecular complexes of 4'-substituted beno-15-crown-5 with picric acid  
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Abstract  The 1H NMR spectra of benzocrown ethers I (R = H, halo, Et, Ac, NH2, etc.) and their mol. (charge transfer) 
complexes with picric acid were studied. The association constants of 12 kinds of these complexes were determine by the 
NMR method. On basis of the effect of substituents on the variation of the chem. shifts of various protons, the relation 
between the structure and the reactivity were discussed. 
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